
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/16837.

Benyújtás dátuma: 2021-07-28 19:35

Parlex azonosító: 167B16XL0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Harangozó Tamás (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kívánnak tenni annak érdekében, hogy minden 
egészségügyi és egészségügyben dolgozó megkapja a neki jogszerűen járó bért és 
bérpótlékot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A választókerületemben hozzám eljutott információk alapján a koronavírus-járvány okozta 
problémák a mai napig nem kerültek megoldásra a térség egészségügyi intézményeiben.

Mint az bizonyára Miniszter Úr számára is ismert, a covid járvány idején elsősorban a 
belgyógyászati osztályok kerültek a térségben átszervezésre annak érdekében, hogy a nagyszámú 
koronavírusos beteget el tudják látni. A szekszárdi kórház hármas számú belgyógyászatát akkor 
ideiglenesen megszüntették, azonban annak újraindításra a mai napig nem került sor.

Nem csak az egészségügyi szolgáltatások területén, hanem az azt nyújtók munkakörülményeiben is 
számos negatív jelenségről számoltak be a helyiek. Ennek egyik központi eleme a covid ellátásban 
részt vevő személyek bérpótlékával kapcsolatos. A bérpótlékok kifizetése során ugyanis több 
esetben is kifizetési, elszámolási problémákról számoltak be. Ezen problémák között szerepel:

- kifizetési késedelem,

- a kifizetett összeg várakozásokhoz képesti alacsony volta,

- a kifizetések átláthatatlansága,

- vagy a kifizetések teljese elmaradása.

Ezek a kifizetési problémák a járvány elleni védekezésben részt vevők kb. 20%-át érintik.

Fontos megemlíteni, hogy ezeket a pótlékokat a kórház maga fizette ki, amely a szekszárdi kórház 



számára jelentős pénzügyi terhet jelentett. A Magyar Államkincstár adatai szerint júniusra a kórház 
több, mint 1 milliárd forint adóssággal rendelkezett, 100 millió forinttal többel, mint májusban. 
Részben ennek köszönhető, az engem megkeresők véleménye szerint, az, hogy a kórházban, bár 
szükség lenne rá, nem engedélyeznek túlórát, mivel a kórház pénzügyi helyzete ezt nem teszi 
lehetővé.

Fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1) Pontosan hány embert érintenek az elszámolási gondok a szekszárdi kórházban?

2) Mit kívánnak tenni annak érdekében, hogy minden egészségügyi és egészségügyben dolgozó 
megkapja a neki jogszerűen járó bért és bérpótlékot?

3) Mikorra kívánják újraindítani a szekszárdi kórházban a 3-as számú belgyógyászatot?

3) Miniszter Úr nevében államtitkára korábban azt válaszolta a kórházi adósságokat firtató kérdésre,
hogy "A kintlévőségek nagy része abból származik, hogy a rendszerű finanszírozás a korábban nem 
tapasztalt, koronavírushoz kötődő költségekre nem tartalmazott fedezetet." A fentebb leírtak alapján
azonban a szekszárdi kórház pénzügyi gondjai pontosan és összegszerűen ismertek. Mikorra kívánja
Miniszter Úr kifizetni a szekszárdi kórház adósságait?

Kezdeményezem továbbá, hogy amennyiben a szekszárdi kórház adósságának rendezése nincs 
folyamatban, Miniszter Úr azonnali hatállyal gondoskodjon a kórház adósságainak kifizetéséről és a
pénzügyi helyzetének stabilizálásáról!
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